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P R O T O K Ó Ł Nr XIX/17 

z obrad XIX Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się w dniu 23 lutego 2017 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Pytania do zaproszonych gości. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą  - Prawo 
oświatowe. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stara Biała przez inne niż Gmina 
Stara Biała osoby prawne i fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobierania i wykorzystywania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 
rekrutacyjnym oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, a także liczby 
punktów za poszczególne kryteria, przy rekrutacji do klasy I publicznej szkoły 
podstawowej prowadzonej przez Gminę Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów, a także liczby punktów za poszczególne kryteria, przy rekrutacji do 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Gospodarki Komunalnej „Stara Biała” Sp. z o.o. na lata 2017 – 2020. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 112/XI/16 Rady Gminy Stara Biała 
z dnia 15 marca 2016 r. w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 
Gminy Stara Biała na lata 2015 – 2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 
Stara Biała na lata 2017 – 2020”. 

14. Przedstawienie informacji o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Stara Biała. 

15. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie obrad.                 
 
 
 
 
 



2/16 
 

 

XIX Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła 
się o godz. 9.05 i zakończyła o godz. 13.00. 

Listy obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych co stanowi quorum, wobec 
czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 
Wójt złożył wniosek o zmianę porządku obrad poprzez dodanie po punkcie 12 punktu 13, tj. : 
„13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ˂Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Stara 
Biała na lata 2017 – 2020.˃” 
i odpowiednią zmianę numeracji kolejnych punktów. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Wójta. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 
wniosek Wójta w sprawie rozszerzenia porządku posiedzenia. 
Następnie odczytał porządek obrad,  uzupełniony o projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
„Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2020”: 
 
Porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2.   Zatwierdzenie porządku obrad.  
3.   Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Pytania do zaproszonych gości. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie Gminy Stara Biała przez inne niż Gmina Stara Biała osoby prawne 
i fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystywania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym 
oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, a także liczby punktów za poszczególne 
kryteria przy rekrutacji do klasy I publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę 
Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, a także liczby 
punktów za poszczególne kryteria, przy rekrutacji do przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gospodarki 
Komunalnej „Stara Biała” Sp. z o.o. na lata 2017 – 2020. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 112/XI/16 Rady Gminy Stara Biała z dnia 15 
marca 2016 r. w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Stara Biała na 
lata 2015 – 2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Stara 
Biała na lata 2017 – 2020”. 

14. Przedstawienie Informacji o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stara Biała. 

15. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie obrad.            
 
W dalszej części Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad: 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 
zaproponowany porządek obrad i podziękował za jego przyjęcie. 
  
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XVIII sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu w sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XVIII Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 
(15 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
1. W lutym dokonano otwarcia ofert na budowę ul. Jodłowej w Nowych Proboszczewicach 

i remont drogi do oczyszczalni ścieków w Maszewie. Przetargi nie zostały jeszcze 
rozstrzygnięte. 

2. Wójt wyjaśnił przyczynę złożenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2020”, którą jest konieczność 
spełnienia wymogów Urzędu Marszałkowskiego, aby można było wystąpić 
o dofinansowanie przedsięwzięć zaplanowanych w Programie. 

3. Zostało podpisane 100 umów z właścicielami nieruchomości, które dotyczą budowy 
przydomowych biologicznych oczyszczalni ścieków. Określają one udział finansowy 
właściciela i prawo dysponowania gruntem na co najmniej 5 lat na cele budowlane na rzecz 
gminy. Następnymi etapami będzie wykonanie dokumentacji technicznej oczyszczalni 
w poszczególnych nieruchomościach i wystąpienie z wnioskiem do WFOŚiGW 
o dofinansowanie w formie pożyczki, przy czym osoby fizyczne wobec Funduszu muszą być 
reprezentowane przez gminę. 

4. Został złożony wniosek do WFOŚiGW na wymianę kotłów węglowych na gazowe w 12 
nieruchomościach należących do osób fizycznych. W tym wypadku również osoby fizyczne 
muszą być reprezentowane przez gminę. Dotacja wyniesie 80% kosztów. 1 lub 2 wnioski 
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dotyczą pieców na biomasę, ale muszą mieć one palenisko, na którym nie można spalać 
innych nośników energii. 

5. Urząd Gminy wystąpił do sołtysów w sprawie pojawienia się na terenie województwa 
mazowieckiego ptasiej grypy. Rozporządzenie Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi nakłada na 
wszystkich właścicieli ptaków trzymanych poza budynkiem mieszkalnym zgłoszenia tego 
faktu  do powiatowych lekarzy weterynarii, którzy z kolei zwrócili się o pomoc do gmin. Wójt 
poprosił sołtysów o pomoc w realizacji tego rozporządzenia. Fakt posiadania drobiu należy 
zgłosić do powiatowego lekarza weterynarii osobiście, przez sołtysa lub przez Urząd Gminy. 

6. Oświetlenie uliczne zaplanowane na 2016 r. w zasadzie zostało wybudowane. Pozostały do 
zrealizowania lampy na ul. Głogowej w Maszewie Dużym i w Kruszczewie. Komisja 
Budżetowa sprawdziła w terenie potrzeby w zakresie oświetlenia ulicznego i wydała opinię 
w sprawie budowy lamp w 2017 roku. Wkrótce zostanie ogłoszony przetarg na ich realizację. 
Na obecnym etapie nie możemy zrealizować dokumentacji na oświetlenie skrzyżowania 
w Mańkowie, ponieważ wykonawca budowy skrzyżowania nie dostarczył mapy 
inwentaryzacyjnej. 

7. W bieżącym lub przyszłym tygodniu projekt przebudowy drogi wojewódzkiej nr 559 
w Maszewie Dużym będzie omawiany przez ZUD. Wójt przewiduje, że do końca marca 
kompletna dokumentacja techniczna powinna zostać przekazana do MZDW, aby Zarząd mógł 
wystąpić o pozwolenie na budowę w trybie specustawy. Z tym projektem jest związana 
budowa ulic: Sosnowej, Agrestowej i Morelowej. Kanalizację deszczową w tych drogach 
zamierzamy włączyć do kanalizacji deszczowej projektowanej w drodze wojewódzkiej. 

8. Wójt poinformował o sporze z Płocką Spółdzielnią Lokatorsko-Własnościową w Płocku, która 
była omawiana przez wszystkie komisje Rady Gminy. Poprosił o decyzję, czy gmina ma 
prowadzić spór na drodze sądowej, czy zdecydować się na ugodę. Sprawę tę przybliży radca 
prawny Henryk Jastrzębski. 

9. Wójt zaprosił na występ kabaretu Formacja Chatelet w dniu 28 lutego w remizie OSP 
w Nowych Proboszczewicach o godz. 18.00. Podziękował również mieszkańcom za 
obecność na występie Marcina Dańca. Wyraził nadzieję, że kolejny występ odbędzie się 
w nowej sali w Maszewie Dużym, która będzie mogła pomieścić dwukrotnie więcej osób. 

 
Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta. 
Radny Marek Moderacki: 
 Zauważył, że 12 wniosków w sprawie wymiany pieców to mało na tak dużą gminę jak Stara 

Biała. Zaproponował, aby w II półroczu powtórnie wystąpić o przyznanie dofinansowania, 
wcześniej informując mieszkańców o takiej możliwości. 

Radny Leszek Majczyna: 
 Przyłączył się do propozycji radnego Marka Moderackiego i poinformował, że mieszkańcy 

nie złożyli wniosków w sprawie wymiany pieców, ponieważ przestraszyli się związanej z tym 
biurokracji. 

Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Zapytał o postęp sprawy gazyfikacji Starych i Nowych Proboszczewic. 
Radny Sławomir Masztakowski: 
 Zgłosił uszkodzenie słupa nowo zbudowanej lampy na drodze powiatowej od Nowego 

Dragania w kierunku Nowych Proboszczewic. 
 

Odpowiedzi Wójta: 
Na propozycję radnego Marka Moderackiego i radnego Leszka Majczyny: 
 12 złożonych wniosków są to wnioski mieszkańców, którzy zgłosili się z kompletną 

dokumentacją. Ponieważ wszystkim mieszkańcom, którzy się zgłosili, Urząd Gminy pomagał 
w wypełnieniu wniosku, trudno twierdzić, że spotkali się ze zbyt dużą biurokracją. Wójt 
przypomniał, że w dokumentacji przetargowej nie można wpisać konkretnego producenta 
pieca, tak jak to chciał jeden z mieszkańców. Można jedynie wskazać parametry takiego 
pieca. Wójt zaproponował, aby radni i sołtysi promowali wśród mieszkańców ideę zamiany 
pieca na bardziej ekologiczny oraz przygotowywali dokumenty, aby można było wystąpić 
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z wnioskiem, gdy będzie możliwość dofinansowania. Natomiast trudno jest powiedzieć, czy 
w II półroczu będzie kolejny nabór wniosków, a ten, który był, został już zamknięty. Poza tym 
nie można określić priorytetów, jakie  w przyszłości będą miały zmienione wojewódzkie 
fundusze ochrony środowiska. 

Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka: 
 Odnośnie gazyfikacji – Gazownia potwierdziła, że jest zainteresowana budową sieci gazowej. 

Obecnie trwają uzgodnienia odnośnie przeprowadzenia gazociągu przez teren prywatny. 
Urząd Gminy jest w stałym kontakcie z Rejonem Gazowniczym w Ciechanowie 
i prawdopodobnie na wiosnę sprawa powinna posunąć się naprzód. 

 
Radna Marianna Stawicka: 
 Poruszyła sprawę niebezpiecznego wyjazdu z posesji na drogę pod wiaduktem kolejowym, 

która należy do PKP, którą przejeżdżają mieszkańcy trzech miejscowości, nie tylko 
z Gminy Stara Biała. Zaproponowała zamontowanie w tym miejscu lustra, jeśli nie można 
przebudować lub odwodnić drogi. 

Przewodniczący Rady przyznał, że jest to trudny problem do rozwiązania. 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 
 Przypomniał swoje wcześniejsze zgłoszenia w sprawie nie świecących  lamp: przy drodze 

wojewódzkiej Nr 562 w Brwilnie, na drodze do oczyszczalni ścieków za byłą SKR i na ul. 
Spacerowej w Brwilnie. 

 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawę zgłoszoną przez radnego Sławomira Masztakowskiego: 
 Naprawa lampy została zgłoszona do wykonawcy. 
Na sprawę poruszoną przez radną Mariannę Stawicką: 
 Projekt drogi w Nowym Trzepowie został wpisany do budżetu gminy. Gmina będzie próbowała 

przejąć ten teren na swój majątek. Urząd Gminy wystąpi do Starostwa Powiatowego 
w sprawie montażu lampy w tym miejscu. 

Na sprawę lamp poruszoną przez Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza: 
 Nie świecące lampy na granicy Maszewa i Maszewa Dużego są na naszym majątku i musimy 

to naprawić we własnym zakresie 
 Zniszczony słup oświetlenia ulicznego firma realizująca to przedsięwzięcie powinna wymienić 

po rozmarznięciu gruntu. 
 Konserwacja lamp znajdujących się za SKR należy do Energii Oświetlenia i Urząd Gminy 

wystąpi o ich naprawę. 
 
W uzupełnieniu złożonego sprawozdania o pracach między sesjami Wójt poinformował, że 
sprawa ewentualnej zmiany trasy autobusu linii Nr 18 powinna zostać rozstrzygnięta do końca 
marca br. 
 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 
 Zapytał, czy wśród lamp przewidzianych do montażu w 2017 roku znajduje się lampa przy 

drodze powiatowej w Ogorzelicach. 
Odpowiedź Wójta: 
 Jest to nowy wniosek; Komisja Budżetowa zajmowała się wnioskami złożonymi wcześniej. 
 
Przewodniczący Rady przywitał przybyłego na sesję Radce prawnego Henryka Jastrzębskiego. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 
w okresie między sesjami. 
Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy. Przewodniczącego Komisji Jacek Portalski omówił 
tematykę posiedzenia: 
1. Analiza kosztów oświetlenia ulicznego na terenie gminy. 
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2. Realizacja umowy pomiędzy Gminą Stara Biała, a spółką Energa Oświetlenie Sp. z o.o.  
w zakresie oświetlenia ulicznego. 

3. Realizacja zadań w zakresie bezpieczeństwa publicznego, ochrony p.poż., opieki zdrowotnej, 
rekreacji i sportu. 

W sprawach różnych Komisja: 
1. Omówiła projekty uchwał przygotowane na najbliższą sesję Rady Gminy. 
2. Wydała pozytywną opinię odnośnie zawarcia ugody z Płocką Spółdzielnią Lokatorsko-

Własnościową w Płocku w sprawie zwrotu przez gminę pierwszej wniesionej przez 
Spółdzielnię opłaty z tytułu wieczystego użytkowania. 

3. Wydała negatywną opinię odnośnie zwolnienia z podatku od nieruchomości na okres trzech 
lat. 

4. Zajmowała się bieżącymi sprawami gminy. 
 
Komisja Budżetowa spotkała się trzy razy. Przewodniczący Komisji Marek Moderacki,  
omówił tematykę posiedzenia: 
1. Rozpatrzenie wniosków dotyczących oświetlenia ulicznego. 
2. Analiza możliwości realizacji zadań w zakresie budowy przydomowych biologicznych 

oczyszczalni ścieków. 
W sprawach różnych Komisja: 
1. Omówiła projekty uchwał przygotowane na najbliższą sesję Rady Gminy. 
2. Wydała pozytywną opinię odnośnie zawarcia ugody z Płocką Spółdzielnią Lokatorsko-

Własnościową w Płocku w sprawie zwrotu przez gminę pierwszej wniesionej przez 
Spółdzielnię opłaty z tytułu wieczystego użytkowania. 

3. Wydała negatywną opinię odnośnie zwolnienia z podatku od nieruchomości na okres trzech 
lat. 

4. Zajmowała się bieżącymi sprawami gminy. 
Przewodniczący Komisji zasugerował radnym i sołtysom, aby sprawy dotyczące dróg 
i oświetlenia przekazywali bezpośrednio do Pani Ewy Świtalskiej i nie czekali z nimi do sesji Rady 
Gminy, dzięki czemu sprawa będzie dużo szybciej załatwiona. 
 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się dwa razy raz. Przewodniczący Komisji Hubert 
Murawski omówił tematykę posiedzenia: 
1. Gospodarowanie zasobem mieszkaniowym gminy. 
2. Funkcjonowanie podstawowej opieki zdrowotnej na terenie Gminy Stara Biała. 
3. Informacja nt. sprawozdań NZOZ „BIAŁA” dotyczących realizacji programów polityki 

zdrowotnej w Gminie Stara Biała w 2016 roku. 
W sprawach różnych Komisja: 
1. Omówiła projekty uchwał przygotowane na najbliższą sesję Rady Gminy. 
2. Wydała pozytywną opinię odnośnie zawarcia ugody z Płocką Spółdzielnią Lokatorsko-

Własnościową w Płocku w sprawie zwrotu przez gminę pierwszej wniesionej przez 
Spółdzielnię opłaty z tytułu wieczystego użytkowania. 

3. Wydała negatywną opinię odnośnie zwolnienia z podatku od nieruchomości na okres trzech 
lat. 

4. Zajmowała się bieżącymi sprawami gminy. 
 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionych sprawozdań Przewodniczący Rady 
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radny Leszek Majczyna: 
 Poprosił Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Panią Magdalenę Tomasińską 

o przedstawienie sukcesów i problemów. 
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Radny Marek Moderacki zauważył, że na to jest jeszcze za wcześnie, ponieważ Pani 
Tomasińska swoje stanowisko zajmuje od niedawna. 
Radny Jan Sieradzki: 
 Poprosił radnych powiatowych o interwencję w sprawie naprawy nawierzchni na drodze 

powiatowej od Starych Proboszczewic do Sikorza przez Włoczewo, na której jest duży ruch, 
szczególnie po roztopach. 

 Taka sama sytuacja jest na ul. Sierpeckiej w kierunku Golejewa, szczególnie po prawej 
stronie od Starych Proboszczewic. 

Radny Leszek Majczyna: 
 Zapytał  o postęp prac przy budowie kanalizacji sanitarnej w Ludwikowie. 
 
Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej na pytanie radnego Leszka Majczyny 
odpowiedziała, że w Ludwikowie i Ulaszewie sytuacja dotycząca bezpieczeństwa publicznego 
jest lepsza niż w latach poprzednich. 
Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 

 Ubytki w drogach, w tym na drodze Stare Proboszczewice – Włoczewo, będą sprawdzane 
i usuwane na bieżąco. Dodał, że drogi są niszczone przez samochody ciężarowe, które 
jeżdżą po drogach nie przygotowanych na taki tonaż, wybierając je jako przejazdy na skróty. 

 Wszystkie sprawy zgłoszone wcześniej są realizowane, np. most w Dziarnowie, który już 
został wykonany. Wyraził zadowolenie, że mieszkańcy zgłaszają ważne dla nich problemy do 
radnych powiatu, dzięki czemu mogą oni pomóc. 

 
Radny Jan Sieradzki: 
 Przypomniał o swoim ubiegłorocznym zgłoszeniu dużego  spowodowanego przez tiry ubytku 

w drodze na wyjeździe z ul. Włoczewskiej w ul. Bielską w prawą stronę, gdzie po deszczach 
pozostaje kałuża. 

Radny Władysław Mikołajczyk: 
Poprosił Kierownik Posterunku Policji o zwrócenie uwagi na ul. Modrzewiową przy cmentarzu, 
będącą miejscem spacerów, po której młodzi ludzie jeżdżą z prędkością nawet 100 km/godz. 
Radny Marek Moderacki: 
 Poprosił radnego powiatu płockiego Marka Moderackiego o interwencję w sprawie naprawy 

drogi wojewódzkiej Nr 559 na granicy Gminy Stara Biała przy wjeździe do Sikorza 
w kierunku Kamienia Kotowego. 

 
Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 

 Poinformował, że odcinek drogi wojewódzkiej Nr 559, o którym wspomniał radny Marek 
Moderacki, został zaplanowany do realizacji. 

 Poinformował, że został również zaplanowana budowa przejazdu od ronda w Sikorzu 
w kierunku Brudzenia Dużego, co zlikwiduje korki na tej drodze, szczególnie podczas 
pogrzebów. 

Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski: 

 Odpowiadając na ostatnie pytanie poinformował, że projekt drogi wojewódzkiej Nr 559 jest 
przygotowywany dla całego odcinka od Maszewa Dużego do Lipna. 

 Droga powiatowa Stare Proboszczewice - Włoczewo została zaplanowana do remontu na 
wiosnę br. 

 Odnośnie poprawy wyjazdu na drogę pod wiaduktem PKP w Nowym Trzepowie uważa, że 
można by PKP o tym przypomnieć. 

 Poinformował, że podczas ostatniej sesji Rady Powiatu w imieniu mieszkańców gmin Stara 
Biała i Brudzeń Duży zgłosił interpelację w sprawie możliwości korzystania przez te gminy 
z lokalnej Karty Dużej Rodziny, najlepiej w porozumieniu w miastem Płock. 

 Poinformował, że oczekiwania mieszkańców zostaną zgłoszone do ZDP. 
Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej odpowiedziała radnemu Władysławowi 
Mikołajczykowi, że na ul. Modrzewiową zostaną skierowane patrole z miernikiem prędkości. 
O tym problemie zostaną również powiadomione patrole ruchu drogowego. 
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Na pytanie radnego Leszka Majczyny Prezes Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara 
Biała” Sp. z o.o. odpowiedział, że złożony wniosek o dofinansowanie w ramach PROW-u nie ma 
szans realizacji. Szukając innego źródła finansowania tej inwestycji Spółka zamierza ubiegać się 
o pożyczkę z WFOŚiGW. Natomiast budowa rurociągu ciśnieniowego już została rozpoczęta; 
wybudowano ok. 200 m. Prace przerwane na okres zimy, po osuszeniu gruntu, będą 
kontynuowane i finansowane pieniędzmi pochodzącymi ze Spółki. 
 
Wójt:  
 Odnośnie drogi powiatowej zaproponował, że gmina wystąpi z wnioskiem do ZDP, który poprą 

panowie radni powiatu płockiego, aby na całym jej ciągu od drogi wojewódzkiej Nr 540 
w Starych Proboszczewicach wprowadzić ograniczenie tonażu. 
 

Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski poinformował, że znak ograniczający wjazd 
samochodów ciężarowych został już ustawiony od strony Gminy Brudzeń Duży. 
Wójt zaważył, że takiego znaku nie ma od strony Starych Proboszczewic. Uszkodzenia drogi 
wynikają również z tego, że duże samochody, aby się wyminąć, muszą przejechać po krawędzi 
asfaltu niszcząc go.  
 
Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
 Zgłosiła Kierownik Posterunku Policji sprawę petard, które wybuchały w nocy, przeszkadzając 

mieszkańcom. 
 Zgłosiła radnym powiatu płockiego sprawę zanieczyszczenia rowów melioracyjnych 

biegnących równolegle do drogi powiatowej w Ogorzelicach. 
 Zapytała, czy wszyscy mieszkańcy budynków socjalnych płacą należności i czy są jeszcze 

wolne mieszkania socjalne. 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że podczas bieżącego punktu porządku obrad 
przewidziano pytania wyłącznie do zaproszonych gości. Na pozostałe pytania jest miejsce 
w punkcie „Zapytania i wolne wnioski”. 
 
Kierownik Posterunku Policji: 
 Policja zajmuje się sprawą petard, ale jeszcze nie ma w tej sprawie rozstrzygnięcia. 
 Przypomniała, że od pewnego czasu funkcjonuje Krajowa Mapa Bezpieczeństwa, za pomocą 

której został zaznaczony problem przejazdu pojazdów o zwiększonej masie na wspomnianej 
drodze powiatowej. Jednak podczas wykonywania czynności kontrolnych policjanci nie 
stwierdzili takich przypadków. Pani Kierownik obiecała, że Policja będzie miała na względzie 
to zgłoszenie, jak i jazdę z nadmierną prędkością po ul. Modrzewiowej. 

Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 
 Zauważył, że jeśli pismo w sprawie rowów melioracyjnych zostało skierowane do Starosty 

z pominięciem radnych powiatu, to radni nic nie wiedzą o tej sprawie i Pani Antoszkiewicz 
powinna oczekiwać na odpowiedź od Starosty. Teraz wiedząc, że jest taka sprawa, zgłosi ją 
dalej. 

 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 
 Odnośnie ograniczenie tonażu samochodów na drogach powiatowych potwierdził, że jeżdżą 

nimi pojazdy dużo cięższe, niż dopuszczają przepisy. 
  Zgłosił radnym powiatu konieczność naprawy drogi i jej pobocza od Bronowa-Zalesia 

w kierunku Ciachcina. 
 Wyraził zdanie, że nie powinno być znaku ograniczającego prędkość na odcinku ul. 

Sienkiewicza od skrzyżowania z ul. Kordeckiego w kierunku domu Zgromadzenia Sióstr Matki 
Bożej Miłosierdzia, ponieważ tam stoi tylko jeden budynek. 

Przewodniczący Rady zauważył, że droga od Bronowa-Zalesia w kierunku Ciachcina do granicy 
Gminy Stara Biała została już wyremontowana i można przypuszczać, że kolejny jej odcinek od 
granicy z gminą Bielsk będzie remontowany w tym roku. 
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Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 
 Gmina Bielsk nie była zainteresowana remontem dalszego odcinka drogi powiatowej. 

Natomiast część drogi, która znajduje się na terenie Gminy Stara Biała została 
wyremontowana, ponieważ ta gmina informowała o konieczności remontu i wykonała go 
wspólnie z powiatem. 

Przewodniczący Rady zauważył, że remont drogi na terenie innej gminy nie należy do radnych 
i sołtysów Starej Białej i nie będziemy o tym rozmawiać.  
 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz zaproponował, aby radni powiatu płockiego 
wpłynęli na Wójta i Radę Gminy Bielsk, aby doprowadzili do remontu odcinka drogi 
przebiegającego przez tę gminę. 
Przewodniczący Rady: 
 Radni powiatu i Rada Powiatu nie mają żadnego wpływu ani na Wójta ani na Radę Gminy 

Bielsk. 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 
 Zapytał, czy Rada Powiatu zaplanowała remont drogi od torów kolejowych do ul. Bielskiej 

w Ogorzelicach. 
Odpowiedź radnego powiatu płockiego Marcina Piotrowskiego: 
 Nie ma żadnej informacji w sprawie planu remontu tej drogi, ale sprawa zostanie zgłoszona. 

Poinformował, że każdorazowo podczas tworzenia budżetu na kolejne lata występuje 
o zwiększenie pieniędzy na remonty i bieżące utrzymanie dróg, nawet kosztem budowy 
nowych, ponieważ uważa, że odkładania remontu powoduje potem większe zniszczenia 
i koszty naprawy. Obecny zły stan dróg powiatowych wynika ze zbyt małych pieniędzy 
przeznaczonych na ich utrzymanie. 

 Poinformował, że radny powiatowy nie ma żadnego wpływu na samorząd Gminy Bielsk i nie 
może go zmusić do remontu dróg. Natomiast radni gminy mają zdecydowanie większy wpływ 
na radnych powiatowych. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że ograniczenie prędkości na drodze prowadzącej do 
Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej Miłosierdzia w Białej wprowadzono po groźnym wypadku 
samochodowym, który tam miał miejsce i jest to również związane z bezpieczeństwem dzieci 
z przedszkola prowadzonego przez Zgromadzenie. 
Radna Marianna Stawicka: 
Ustosunkowując się do wypowiedzi sołtysa Bronowa-Zalesia Bogdana Jachimowicza 
stwierdziła, że w Gminie Bielsk drogi są w dużo gorszym stanie niż w Gminie Stara Biała. 
 
O godz. 11.10 Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach. 
O godz. 11.30 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścili: radny powiatu płockiego Marek Moderacki i Kierownik 
Posterunku Policji w Starej Białej Magdalena Tomasińska. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania 
sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą  - 
Prawo oświatowe wraz z projektem uchwały uzupełniony o autopoprawki wprowadzone przez 
Wójta Gminy. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wójt Gminy poinformował, że w związku z zaleceniami Kuratorium Oświaty, do projektu uchwały 
wprowadzono autopoprawki  wynikające z uzupełnień i zmian redakcyjnych. 
Projekt uchwały zawierający ww. autopoprawki został przedłożony radnym. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 
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Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 172/XIX/17  w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą  - Prawo oświatowe 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych 
form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stara Biała przez inne niż 
Gmina Stara Biała osoby prawne i fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobierania i wykorzystywania 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 173/XIX/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stara Biała przez inne niż Gmina Stara 
Biała osoby prawne i fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania 
i wykorzystywania (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie kryteriów branych pod 
uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, a 
także liczby punktów za poszczególne kryteria przy rekrutacji do klasy I publicznej szkoły 
podstawowej prowadzonej przez Gminę Stara Biała. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie 
głosu w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 174/XIX/17 w sprawie kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 
rekrutacyjnym oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, a także liczby 
punktów za poszczególne kryteria przy rekrutacji do klasy I publicznej szkoły podstawowej 
prowadzonej przez Gminę Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
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Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie kryteriów branych pod 
uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego oraz dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów, a także liczby punktów za poszczególne kryteria, przy rekrutacji do 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Stara Biała. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 175/XIX/17 w sprawie kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów, a także liczby punktów za poszczególne kryteria, przy rekrutacji do przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego 
Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących 
w posiadaniu Gospodarki Komunalnej „Stara Biała” Sp. z o.o. na lata 2017 – 2020. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie.  
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 176/XIX/17 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Gospodarki Komunalnej „Stara Biała” Sp. z o.o. na lata 2017 – 2020 (uchwała w załączeniu 
do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
112/XI/16 Rady Gminy Stara Biała z dnia 15 marca 2016 r. w sprawie przyjęcia Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla Gminy Stara Biała na lata 2015 – 2020. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 177/XIX/17 w sprawie zmiany uchwały Nr 112/XI/16 Rady Gminy Stara Biała 
z dnia 15 marca 2016 r. w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 
Stara Biała na lata 2015 – 2020 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2020”. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 178/XIX/17 w sprawie uchwalenia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 
Stara Biała na lata 2017 – 2020 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wcześniej otrzymali Informację o wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli w 2016 r. na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach prowadzonych przez Gminę Stara Biała. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
Na prośbę Przewodniczącego Rady Wójt poinformował, że obowiązek przedstawienia  
Informacji radnym wynika z przepisu Karty Nauczyciela, a następnie omówił tę Informację. Wójt 
dodał, że ww. przepis został zniesiony i w przyszłym roku Informacja taka nie będzie już 
przekazana radnym. Poinformował również, że otrzymywana subwencja oświatowa nie pokrywa 
wynagrodzeń nauczycieli. 
Wójt, wracając do projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, omówił 
procedurę podjęcia tej uchwały. Następnie wyjaśnił, na czym polegały autopoprawki 
wprowadzone do projektu tej uchwały oraz poinformował, które miejscowości przypisano do 
poszczególnych obwodów szkolnych. 
 
Wobec braku uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła do 
wiadomości przedstawioną Informację  o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2016 
roku i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 15. 
W punkcie interpelacje i zapytania radnych głos zabrali: 
Radny Jan Sieradzki: 
 W imieniu sołtys Włoczewa Barbary Żółtowskiej podziękował za uporządkowanie  świetlicy 

we Włoczewie. 
 Poprosił o udzielenie głosu mieszkance Włoczewa ………………. obecnej na sali. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że udzieli głosu ………………. w kolejnym punkcie 
porządku obrad. 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 
 Zapytał, na jakim etapie jest budowa ulicy Polnej w Nowych Proboszczewicach. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że podczas wczorajszego dyżuru w Urzędzie Gminy 
problem rozjeżdżonej i podmokłej ulicy Polnej zgłosiło również małżeństwo mieszkające przy tej 
ulicy. Poprosił Wójta o sprawdzenie stanu tej drogi. 
Radny Jan Sieradzki poprosił o sprawdzenie przy okazji również stanu ulicy Parkowej. 
Radny Leszek Majczyna: 
 Przypomniał swoją interpelację z ub. roku w sprawie sporządzenia aktualnego tekstu Statutu 

Gminy, do którego podał swoje propozycje. Zapytał, na jakim etapie jest ta sprawa. 
 Przypomniał swoją interpelację  z ub. roku w sprawie w sprawie sporządzenia rejestru umów 

zawartych przez gminę i upublicznienia go na stronie internetowej gminy. 
 Zapytał, czy informacja w sprawie zimowego utrzymania dróg mogłaby być zamieszczona na 

stronie internetowej trochę wcześniej. 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 
 Przypomniał o swojej prośbie w sprawie ustawienia ławek w Brwilnie. 
 Odnośnie placu zabaw – wyraził opinię, że nie ma szans na pozyskanie zewnętrznych 

środków pieniężnych na ten cel, wobec tego proponuje, aby wybudować go z budżetu gminy. 
Dodał, że mieszkańcy Brwilna bardzo czekają na tę inwestycję. 

 Poprosił o monit do PRD Lipno w sprawie uporządkowania boiska w Brwilnie tak szybko, jak 
tylko pozwoli na to pogoda. 

Radny Sławomir Dąbrowski: 
 Zapytał, czy jest możliwość obniżenia skarpy przy zakręcie w prawą stronę z ul. Płockiej  

w ul. Floriańską , która ogranicza widoczność kierowcom samochodów. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na podziękowania radnego Jana Sieradzkiego: 
 Cieszymy się, że zadbana świetlica podoba się mieszkańcom. 
Na prośbę radnych Stanisława Antoszkiewicza i Jana Sieradzkiego: 
 Odnośnie ulic Polnej i Parkowej: w tej chwili wszystkie drogi gruntowe są w takim samym 

stanie i będzie tak, dopóki grunt nie wyschnie. Wyrównanie takich dróg może zostać 
wykonane, gdy pojawią się dobre warunki atmosferyczne. Wcześniej – wyłącznie 
w sytuacjach awaryjnych. 

Na sprawy poruszone przez radnego Leszka Majczynę: 
 Odnośnie Statutu Gminy – został on ujednolicony po licznych zmianach. Spodziewamy się, 

że wkrótce mogą zostać wydane przepisy zmieniające ustawę o samorządzie gminnym, które 
będą wymagały uaktualnienia Statutu, więc proponuje nie podejmować w tej chwili tego 
tematu. Wójt poinformował, że obecnie Urząd Gminy jest kontrolowany przez Urząd 
Mazowiecki i zobaczymy, czy w protokóle pokontrolnym będą jakieś uwagi odnośnie treści 
Statutu Gminy. 

 Co do rejestru umów – Urząd Gminy podjął działania, aby taki rejestr sporządzić. Wkrótce 
mają zostać wydane przepisy nakładające na samorządy obowiązek zamieszczania 
informacji o zawartych umowach. Wójt zwrócił uwagę, że projekty umów dotyczących 
inwestycji powyżej 30 tys. Euro  są publikowane na stronie internetowej przy dokumentacji 
przetargowej, a następnie jest tam podawana informacja o firmie, która wygrała przetarg i za 
jaką cenę. Odnośnie publikowania innych umów są odmienne interpretacje, należy więc 
poczekać na szczegółowe przepisy. 

 Odnośnie dokumentu o zimowym utrzymaniu dróg – był on opublikowany wcześniej 
i powtórnie zamieszczony na stronie internetowej na prośbę mieszkańca. 

Na sprawy poruszone przez Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza: 
 Ławki zostaną postawione na przedwiośniu. 
 Plac zabaw jest projektowany i jego budowa będzie wzięta pod uwagę w br. 
 Zostanie sporządzony projekt zagospodarowania terenu przeznaczonego na świetlicę, 

dlatego nie są tam planowane żadne prace porządkowe. 
 Na prośbę radnego Sławomira Dąbrowskiego: 
 Zgłoszony problem zostanie sprawdzony, ale skarpa znajduje się nie na gruncie gminy, lecz 

na gruncie, który jest własnością parafii. 
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Radny Marek Krajewski: 
 Zapytał, czy zostanie powtórnie zamontowana tablica z nazwami ulic Maszewa Dużego, która 

znajdowała się na parkingu przy kościele. Była ona bardzo pomocna przy problemach 
z odnalezieniem właściwego adresu. 

Odpowiedź Wójta: 
 Tablica będzie odnowiona i ustawiona. W tej chwili trzeba znaleźć miejsce na jej lokalizację, 

ponieważ plan zagospodarowania terenu przy kościele nie przewidywał ustawienia tablicy. 
 
Radna Marianna Stawicka: 
 Podniosła sprawę dróg zniszczonych w Bronowie-Zalesiu i Bronowie Kmiecym przez sprzęt 

firmy budującej linię 400 kW. Uważa, że na remont trzeba poczekać do zakończenia prac 
przez wykonawcę. 

Radny Leszek Majczyna: 
 Zapytał radcę prawnego, kto ma prawo roznosić decyzje podatkowe do mieszkańców: czy 

sołtys, czy członkowie Rady Sołeckiej, czy osoba pomagająca sołtysowi. 
 

Ad. 16. 
Zapytania i wolne wnioski. 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu radcę prawnego Henryka Jastrzębskiego. Pan 
Jastrzębski poinformował, że gmina została pozwana o zwrot kwoty 620 tys. zł na rzecz Płockiej 
Spółdzielni Lokatorsko-Własnościowej w Płocku z tytułu zwrotu pierwszej opłaty (397 tys. zł) za 
wieczyste użytkowanie  gruntu w Maszewie Dużym wraz z waloryzacją (223 tys. zł), 
proporcjonalnie do 12 ha terenu odzyskanego w 2015 roku od Spółdzielni. Pan Jastrzębski dodał, 
że sędzia prowadząca sprawę dała sygnał, że najlepszym rozwiązaniem byłoby zawarcie ugody. 
Również wyroki w podobnych sprawach mówią, że w takiej sytuacji nie można uchylać się od 
zwrotu pierwszej opłaty. 
Umowa w sprawie wieczystego użytkowania była zawarta w czasie obowiązywania przepisów  
nakładających zwrot pierwszej opłaty, w przypadku rozwiązania tej umowy. Natomiast zmienione 
przepisy, znoszące ten obowiązek, nie zawierają przepisów przejściowych, które by wskazywały, 
czy nową ustawę należy stosować do starych czy do nowych umów. 
Przy założeniu, że nie popieramy powództwa Spółdzielni, ale przegrywamy sprawę, łączne koszty 
wyniosą ponad 708 tys. zł, z czego: 397 opłata, 223 tys. zł waloryzacja, 43 tys. zł odsetki 
ustawowe, 31 tys. zł opłata sądowa i 14,4 tys. zł wynagrodzenie pełnomocnika. Jeśli zdecydujemy 
się na ugodę poniesiemy koszty w wysokości 508 tys. zł, tj. zwrot pierwszej opłaty i 50% 
waloryzacji. Natomiast koszt apelacji wyniósłby dodatkowo 38,1 tys. zł, z czego 31 tys. zł koszty 
apelacji i 8,1 tys. zł koszty pełnomocnika.  
Pytanie do Rady Gminy jest takie, czy zawierać czy nie zawierać ugody. Pan Jastrzębski dodał, 
że zwrot kwoty pierwszej opłaty nie jest opłatą Gminy na rzecz Spółdzielni ale zwrotem pieniędzy 
wpłaconych przez Spółdzielnię. Należy również pamiętać, że Spółdzielnia wpłaciła na rzecz 
gminy  z tytułu dzierżawy łącznie 1.300 tys. zł w rocznych opłatach.  
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś jest przeciwny zawarciu sądowej ugody 
z Płocką Spółdzielnią Lokatorsko-Własnościową w Płocku i zwróceniu jej pierwszej opłaty rocznej 
z tytułu wieczystego użytkowania. Ponieważ żaden z radnych nie był przeciwny, 
Przewodniczący Rady stwierdził, że  w imieniu Rady Gminy daje radcy prawnemu delegację 
do podpisania ugody w ww. sprawie. 
Radca Prawny dodał, że Wójt Gminy spotkał się co najmniej dwukrotnie z Prezesem Spółdzielni 
i ustalili, że jeśli ugoda zostanie zawarta, to zwrot opłaty będzie rozłożony na dwie raty; pierwsza 
do końca kwietnia i druga (250 tys. zł) do końca listopada br. 
Wójt dopowiedział, że kwota 397 tys. została wyliczona proporcjonalnie do gruntu przejętego 
przez Gminę Stara Biała. 
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Radca Prawny Henryk Jastrzębski na pytanie radnego Leszka Majczyny odpowiedział, że 
decyzje podatkowe w Gminie Stara Biała może roznosić wyłącznie sołtys, który występuje 
wówczas jako inkasent. 

 
Ad. 16. 
Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 
 Wrócił do sprawy ul. Polnej w Nowych Proboszczewicach i poprosił o jej geodezyjne 

wytyczenie  i wykonanie na początek projektu, czego oczekują mieszkańcy. Zauważył, że 
w sąsiednich gminach coś się z takimi drogami polnymi robi. Takie drogi są równie ważne jak 
ulice i chodniki. Dodał, że ul. Parkowa również wymaga naprawy. 

 Poprosił o zaprojektowanie, przy współudziale MZDW, chodnika przy ul. Bielskiej. 
 Poprosił o zawieszenie 4 lamp na ul. Stokrotkowej. 
 Poinformował, że rozmawiał z przedstawicielem Gazociągu w sprawie gazyfikacji Starych 

i Nowych Proboszczewic i uzyskał zapewnienie, że w marcu br. będą rozmawiali z Wójtem 
w sprawach projektowych. 

 Przypomniał swoją prośbę o tablice informacyjne. 
 Dowiedział się, że nastąpił wzrost diet radnych, więc w imieniu sołtysów, poprosił 

o podwyższenie ich wynagrodzenia. 
Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
 Przypomniała o zgłoszonej przez siebie sprawie podcięcia gałęzi, które wrastają w linię 

energetyczną. 
 Poinformowała, że spotkała się z uwagami mieszkańców na temat roznoszenia decyzji 

podatkowych przez sołtysów.  
Radny Jan Sieradzki poprosił o udzielenie głosu mieszkance Włoczewa ………………. obecnej 
na sali. 
Przewodniczący Rady udzielił głosu ………………., która poprosiła o wyremontowanie drogi 
Kamionki – Włoczewo, wyboistej i obecnie zbyt wąskiej, aby poruszały się po niej maszyny 
rolnicze. Zauważyła, że w tej miejscowości nie ma boiska i lamp oświetlenia ulicznego. Uważa, 
że wieś Włoczewo jest zapomniana, jeśli chodzi o inwestycje. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy poruszone przez sołtysa Nowych Proboszczewic Jana Kozłowskiego: 
 W sprawie ul. Bielskiej są już prowadzone rozmowy z MZDW i jest przygotowywane pismo 

dotyczące wspólnej inwestycji na tej drodze. W br. ma być remontowana droga od ronda 
w Zągotach do torów kolejowych w Nowych Proboszczewicach, której częścią jest ul. Bielska. 

 Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała montaż 4 lamp na ulicy Stokrotkowej w br., 
 Odnośnie tablic informacyjnych – pewne działania zostały już podjęte; sprawa powinna zostać 

definitywnie zakończona do końca marca br. 
Na sprawy poruszone przez sołtys Ogorzelic Janinę Antoszkiewicz: 
 Urząd Gminy wystąpi do Energii Oświetlenie w sprawie wycięcia gałęzi. 
 Odnośnie decyzji podatkowych – jest to zadanie dla inkasenta a nie dla sołtysa. W Gminie 

Stara Biała sołtysi są inkasentami, ponieważ zostały z nimi zawarte umowy w tej sprawie. 
Dlatego też upoważnionymi do roznoszenia tych decyzji są wyłącznie sołtysi, którzy muszą 
uzyskać pisemne potwierdzenie od mieszkańca dostarczenia mu dokumentu. Samo włożenie 
decyzji do skrzynki pocztowej nie daje potwierdzenia jej doręczenia, więc mieszkaniec nie ma 
obowiązku zapłacenia podatku. Poza tym decyzje zawierają dane osobowe, wobec tego nie 
można ich pozostawiać w skrzynkach pocztowych. 

 
Odnośnie spraw dróg – należy je zgłaszać do Rady Gminy. Wójt rekomenduje Radzie te sprawy, 
które uważa za słuszne z punktu widzenia całej gminy i liczby mieszkańców 
w poszczególnych miejscowościach oraz problemów związanych z bieżącym utrzymaniem. 
Następnie Wójt przedstawił przebieg przygotowań do inwestycji drogowych i koszty, które 
w związku z tym należy ponieść.  Wójt zauważył, że w gminie pozostało jeszcze kilkadziesiąt km 
dróg gruntowych. 
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Radny Jan Sieradzki: 
 Przypomniał, że w 2015 r.  miał zostać sporządzony harmonogram budowy nieutwardzonych 

dróg. Przeprosił mieszkańców Włoczewa, że nie jest w stanie przeforsować tego i  nie mają 
takiej drogi, jaką by chcieli mieć. 

 
Ad. 17. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XIX Sesji 
Rady Gminy Stara Biała.            
 
 
                                                                    
                                                                                   Przewodniczący Rady 
 
 
                                                                                    /-/Wojciech Żółtowski 
 
 
Protokołowała 
Bożena Guzanek 
 


